
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  17.01.2022 r. o  godz. 15.00 

w  budynku Urzędu Miejskiego w Łazach ul. Spółdzielcza 2 

 

Dariusz Tabas – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – powiedział,   że           
w związku z zaistniałą sytuacją w kraju dot. COVID-19 zarządza się możliwość 
uczestniczenia przez Radnego we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej          
w Łazach za pomocą środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb 
obradowania). 
 

Listy obecności w załączeniu. 

Radni biorący udział w posiedzeniu w trybie zdalnym : 
 
- Agnieszka Janus 

- Justyna Snopek 

- Justyna Kośmida 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas otwarł posiedzenie, 
powitał przybyłych i poinformował, że tematem dzisiejszego posiedzenia jest:  

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesje Rady Miejskiej w Łazach. 
2. Sprawy bieżące i różne. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad 
posiedzenia Komisji. 

Ad.1 

Wiceprzewodniczący poinformował, że wpłynęły dwa projekty uchwał: 

- podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy 
na lata 2022 – 2032, 

- podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 2022. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak 
poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Łazy na lata 2022 – 2032. 

Anna Furman – zastępca Skarbnika Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą 
dokonuje się zmian limitów wydatków w roku 2022 dla zadań:  



- o 395.592,79 zł do kwoty 632.040,11 zł na realizację zadania "Kształtowanie 
kompetencji kluczowych i umiejętności uniwersalnych uczniów ze szkół podstawowych 
Gminy Łazy" ,  

- o 155.572,96 zł do kwoty 678.657,18 zł na realizację zadania „Rozwój usług 
społecznych skierowanych do dzieci, młodzieży i rodzin w Gminie Łazy",  

- o 756,26 zł do kwoty 1.146.350,52 zł na realizację zadania „Modernizacja dróg 
gminnych - RFIL",  

- o 184.501,00 zł do kwoty 624.638,68 zł na realizację zadania "Termomodernizacja 
oraz remont budynku pełniącego funkcje społeczno-kulturalne w Trzebyczce - RFIL",  

- o 373.224,00 zł do kwoty 1.073.224,00 zł na realizację zadania "Dobudowa 
pomieszczeń przedszkolnych do budynku Szkoły podstawowej w Chruszczobrodzie - 
RFIL". 

Radna Renata Supernak zapytała o realizację zadania „Rozwój usług społecznych 
skierowanych do dzieci, młodzieży i rodzin w Gminie Łazy". 

Anna Furman odpowiedziała, że są to środki na prowadzenie świetlicy środowiskowej 
w budynku KTS w Łazach. Jest to kontynuacja projektu unijnego, który będzie 
realizowany do roku 2023. Wszystkie środki pozyskane z projektów unijnych są 
wprowadzane do budżetu po stronie dochodowej i później wydatkowane zgodnie z 
projektem. 

Radna Renata Supernak zapytała o wydatki w roku 2022 związane z zadaniami:   
"Termomodernizacja oraz remont budynku pełniącego funkcje społeczno-kulturalne w 
Trzebyczce - RFIL" oraz "Dobudowa pomieszczeń przedszkolnych do budynku Szkoły 
podstawowej w Chruszczobrodzie - RFIL". 

Anna Furman odpowiedziała, że zadania te są finansowane z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych. W roku 2021 zadania nie zostały zrealizowane w związku z czym  
niewykorzystane środki pieniężne zostały przeniesione na rok bieżący.  

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (7 głosów za ) zaopiniowała  

projekt uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łazy na lata 2022 – 2032. 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (5 głosów za ) 

zaopiniowała  projekt uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łazy na lata 2022 – 2032. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na         

rok 2022. 

Anna Furman – zastępca Skarbnika Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą 

proponuje się: 



1. zwiększyć plan dochodów budżetowych o kwotę 491.316,00 zł z tytułu 

niezrealizowanej w roku 2021 refundacji wydatków poniesionych na realizację projektu 

realizowanego ze środków PROW pn. „Przebudowa budynku pełniącego funkcje 

kulturalne w Niegowonicach wraz z zagospodarowaniem terenu wokół budynku przy 

ul. Wierzbowej 5” 

2. zwiększyć plan wydatków budżetowych o 1.153.692,76 zł, w tym: 

- o 184.501,00 zł w rozdziale 01095 na realizację zadania „Termomodernizacja oraz 

remont budynku pełniącego funkcje społeczno-kulturalne w Trzebyczce - RFIL", 

- o 44.045,75 zł w rozdziale 60004 na realizację zadania przewozów autobusowych ze 

środków FRPA, 

- o 756,26 zł w rozdziale 60016 na realizację zadania „Modernizacja dróg gminnych - 

RFIL", 

- o 768.816,79 zł w rozdziale 80195 na realizację dwóch zadań: „Dobudowa pieszczeń 

przedszkolnych do budynku Szkoły Podstawowej w Chruszczobrodzie - RFIL" - 

373.224,00 zł i „Kształtowanie kompetencji kluczowych i umiejętności uniwersalnych 

uczniów ze szkół podstawowych Gminy Łazy" - 395.592,79 zł, 

- o 155.572,96 zł w rozdziale 85395 na realizację zadania „Rozwój usług społecznych 

skierowanych do dzieci, młodzieży i rodzin w Gminie Łazy". 

3. W związku z powyższymi zmianami zostanie zwiększony planowany niedobór 

budżetu o 662.376,76 zł. 

4. zwiększyć przychody budżetu o 662.376,76 zł, na co składają się: 

- zwiększenie przychodów z tytułu niewykorzystanych środków o 1.153.692,76 zł, 

- zwiększenie przychodów z tytułu środków wolnych o 3.831.229,00 zł, 

- zmniejszenie przychodów z tytułu przelewów z rachunków lokat o 4.322.545,00 zł. 

5. Uaktualnić załącznik dochodów, przychodów i wydatków finansowanych ze środków 

na przeciwdziałanie COVID-19 poprzez: 

- zwiększenie przychodów z niewykorzystanych środków do kwoty 3.244.213,20 zł, 

- zwiększenie wartości zadań realizowanych ze środków RFIL o kwoty wskazane           

w ust. 2. 

Radna Renata Supernak zapytała o „Laboratoria przyszłości” dla szkół.  

Anna Gorgoń – Kierownik Wydziału Edukacji , Kultury, Sportu i Zdrowia odpowiedziała, 

że „Laboratoria przyszłości” jest to program ministerialny na zakup nowoczesnego 

sprzętu. W programie tym jest ściśle określony katalog podstawowy na zakup np. 

drukarek 3D, mikroprocesory itp. i katalog dodatkowy. Placówki szkolne składając 

wniosek nie określały szczegółowo jakie produkty będą kupować z katalogu, dopiero 



po otrzymaniu środków pieniężnych koordynator wspólnie z dyrektorem podejmą 

decyzję jakie artykuły będą przydatne do technicznych przedmiotów. Artykuły 

zakupione będą wykorzystywane na podstawowych zajęciach szkolnych jak również 

na dodatkowych. 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (7 głosów za ) zaopiniowała  

projekt uchwały  w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na                

rok 2022.  

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (5 głosów za ) 

zaopiniowała  projekt uchwały  w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy 

Łazy na  rok 2022.  

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia/nie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi 

w spłacie należności cywilnoprawnej. 

Anna Furman – zastępca Skarbnika Gminy powiedziała, że w dniu 13 września 2021 

roku został złożony wniosek o umorzenie zaległości z tytułu regresu odszkodowania 

za niedostarczenie lokalu socjalnego przez dłużniczkę solidarną w wysokości 

15.063,60 zł i odsetki w wysokości 506,91 zł (stan na 31.12.2021 r.). Dłużniczka 

obecnie płaci na bieżąco czynsz za lokal socjalny, a komornik dokonuje 

systematycznych niewielkich wpłat z pobranych kwot z najniższego wynagrodzenia. 

Dłużniczka ma stałą pracę, jej mąż także z najniższy wynagrodzeniem. Wychowują 

jedno dziecko. W dniu 9 grudnia 2021 roku wpłynął wniosek o umorzenie tej samej 

należności przez drugą z solidarnych dłużniczek, także mieszkankę lokalu socjalnego. 

Należności bieżące płaci regularnie i terminowo. Zaległości systematycznie ściągane 

przez komornika ze świadczenia ZUS (1.276,08 zł). Dłużniczka jest osobą samotną, 

mocno schorowaną, z wieloma poważnymi schorzeniami.  

Radna Renata Supernak powiedziała, że zna osoby ubiegające się o umorzenie 

zaległości, płacą one na bieżąco czynsz za lokal socjalny, nie korzystają z żadnych 

świadczeń, pracują za najniższe wynagrodzenie, warto im umorzyć zaległości. 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie ( 5 głosy za) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie ulgi w spłacie należności cywilnoprawnej. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Łazach 
na 2022 rok.  

 
Radni zapoznali się z planem pracy Rady Miejskiej w Łazach na 2022 rok.  
 
Głosowanie odbędzie się na sesji.  
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia planu pracy i planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łazach na 2022 rok.  



 
Radni zapoznali się z planem pracy i planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Łazach na 2022 rok.  
 
Głosowanie odbędzie się na sesji. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miejskiej  
w Łazach na 2021 rok.  
 

Radni zapoznali się z planami pracy Komisji Rady Miejskiej w Łazach na 2021 rok.  

Głosowanie odbędzie się na sesji. 

Ad.2. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas zapoznał Radnych z 

korespondencją jaka wpłynęła w okresie międzysesyjnym.  

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

Radna Wiesława Majczak dostała informację od mieszkańców Wysoki, że część dzieci 

dojeżdżających busami do szkoły nie zmieściła się do busa i nie została zabrana. 

Również mieszkańcy mają problem z zakupem biletów miesięcznych bo można je 

kupić tylko przez aplikację a nie ma możliwości zakupu u kierowcy busa i proszą o taką 

możliwość. Kolejny problem to rozkłady jazdy, które są nieczytelne ze względu na małe 

litery i osoby starsze maja problem z odczytaniem ich.   

Burmistrz Łaz- Maciej Kaczyński powiedział, że kwestie przewozu dzieci i biletów 

miesięcznych wyjaśni z przewoźnikiem.  

Radna Edyta Wójcik przypomniała, że złożyła wniosek o ustawienie stojaku na 

rowery przy wiadukcie od strony ZDMsu, ponieważ dużo osób dojeżdża rowerami do 

pociągu, do pracy i rowery nie maja prawidłowego zabezpieczenia. 

Burmistrz Łaz – Maciej Kaczyński odpowiedział, że teren na ustawienie stojaka na 

rowery jest sprawdzany czy jest to teren gminy czy  teren należy do PKP.  

Radna Edyta Wójcik powiedziała, że mieszkańcy Łaz proszą aby na ulicy Wysockiej 

zrobić przystanek autobusowy na żądanie. Również zgłosiła brak oświetlenia na placu 

zabaw na ZDM-sie. 

Burmistrz Łaz odpowiedział, że trzeba złożyć wniosek w sprawie przystanku.  

Radny Alfred Bachowski poprosił o wymalowanie pasów z ul. Częstochowskiej na ul. 

Ogrodową w Łazach ponieważ jest to często uczęszczane miejsce dla mieszkańców 

z osiedla. Zapytał również czy przewoźnik autobusowy na rok 2022 w gminie został 

wybrany nowy. 



Burmistrz Łaz odpowiedział, że wystąpimy do Wydziału  Ruchu Drogowego o wizję              

i ustalenie możliwości wyznaczenia przejścia dla pieszych. Jeżeli chodzi o 

przewoźnika to został wybrany nowy, tańszy w drodze przetargu. 

Radny Zenon Głąb zgłosił po raz kolejny zły stan ulicy Krasickiego w Rokitnie 

Szlacheckim.  

Maciej Kaczyński – Burmistrz Łaz powiedział, że droga ta ujęta jest w planie 

modernizacji dróg w gminie. Realizacja przebudowy ul. Krasickiego w Rokitnie Szl. 

przed wykonaniem przeniesienia wodociągu skutkowałoby jej naruszeniem bądź 

zniszczeniem nawierzchni przy prowadzonych pracach.  

Radny Zenon Głąb zapytał czy w jednostkach podległych gminie są przeprowadzane 

kontrole. 

Maciej Kaczyński – Burmistrz Łaz powiedział, że w spółce Promax jest 

przeprowadzana kontrola utylizacji osadów z oczyszczalni a w OPS w Łazach  

przeprowadzany jest audyt wewnętrzny. 

Radny Alfred Bachowski powiedział, że w dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie 

Komisji Rewizyjnej, na której ustalono plan kontroli Komisji Rewizyjnej na 2022 rok.  

Radna Marta Grzesica zgłosiła zły stan drogi w Chruszczobrodzie ul. Ogrodowa, 

poprosiła o wytyczenie tej drogi oraz o wyczyszczenie pasu drogowego przy                    

ul. Chopina.  Zapytała również czy Gmina ma pomysły na kolejny nabór do Programu 

Inwestycji Strategicznych w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład. 

Burmistrz Łaz – Maciej Kaczyński odpowiedział, że gmina będzie składać wniosek                 

w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład. 

Radna Renata Supernak powiedziała, że kontrola odnośnie bezpieczeństwa dojść do 

szkół dzieci należy do Komisji Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska a nie do Komisji 

Rewizyjnej. Również zwróciła uwagę na zły stan nawierzchni dróg w Łazach                      

a w szczególności ulicy Kolejowej.   

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządziła Iwona Kurzeja                                              Wiceprzewodniczący  

                                                                                                 Rady Miejskiej w Łazach 

                                                                                                       /-/   Dariusz Tabas 

 


